
VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 1 av 42 

Kommunstyrelsen 2014-11-12 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Plats och tid Kommunhuset, onsdagen den 12 november 2014, kl. 13.30 – 19.00 

  

Beslutande  Monica Pettersson (M), ordf.  

Anders Gullander (FP) 

Annika Andersson Ribbing (S) 

Marie Bladholm (M) 

Peter Frej (M) 

Britt Lindmark (FP) 

 

Stefan Dozzi (KD), t.o.m. § 183 

Ina Ununger (C) 

Sandro Wennberg (S), t.o.m. § 187 

Nils-Erik Särnbrink (S) 

Malin Åberg Aas (MP) 

Per Vegelow (SD) 

Tjg ersättare 

 

 

Övriga ersättare 

Jan Dolk (KD) fr.o.m. § 184 

Mats Skoglund (V), fr.o.m. § 188 

 

Elisabeth Dingertz (M) 

Deshira Flankör (M) 

Fredrik Sneibjerg (FP) 

Allan Sooman (FP) 

Mikael Lindström (S) 

 

 

Mica Nordström (C) 

Kenneth Ehrnstedt (S) 

Hanna Thorell (MP) 

    

Övriga deltagare Stellan Folkesson 

Maria Larsson Ajne 

Hans Ivarsson 

Per Fogelström 

Frida Ragnarsson 

 

Utses att justera Mikael Lindström (S) 

 

Justeringens tid och 

plats 

Onsdagen den 19 november 2014 i receptionen, Skogsbo 

 

Protokollet innehåller  § 173 - 195 
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Dnr 13KS/0529 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 173 

Utvärdering av sommarjobb 2014 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner utvärderingen av den nya modellen för 

kommunalt finansierade sommarjobb. 

2. Sommarjobb ska erbjudas enligt denna modell 2015. 

3. Satsningen avser ungdomar, mantalsskrivna i Värmdö kommun, som 

fyller 15 eller 16 år under 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen har beslutat att införa en ny modell för sommarjobb. Mo-

dellens utgångspunkter är att kommunen subventionerar arbetsgivarens kostnad 

till 50 procent medan arbetsgivaren står för resterande del. Ungdomarna ska 

själva söka det arbete som intresserar dem. 

 

Den nya modellen har prövats under 2014. I utvärdering förslås att modellen 

ska tillämpas även 2015.  

 
Handlingar i ärendet 

Utvärdering av sommarjobb, KLK 2014-10-20 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar att p. 2 ska formuleras:  

 

2. Sommarjobbsmedlen används till hälften enligt modell från 2014 och 

andra halvan av medlen används enligt tidigare modell. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar i första hand att ärendet återremitteras för 

att utarbeta en modell som erbjuder fler ungdomar sommararbete. I andra hand 

yrkar Andersson Ribbing bifall till Åberg Aas yrkande. 

 

Ina Ununger (C) Marie Bladholm (M) och Peter Frej (M) yrkar bifall till försla-

gen att utvärderingen ska godkännas och att sommarjobb ska erbjudas enligt 

årets modell även 2015. Vidare yrkar de avslag på yrkandena från Åberg Aas 

och Andersson Ribbing. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles eller avslås och 

finner att det avslås. 

 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 1 och 3 

beslutar enligt Unungers och Frejs yrkande och finner att kommunstyrelsen be-

slutar enligt yrkandet. 
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Ordförande ställer proposition om kommunstyrelsen beträffande p. 2 beslutar 

enligt Unungers och Frejs yrkande eller enligt Åberg Aas yrkande och finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt Unungers och Frejs yrkande. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Unungers och Frejs yrkande röstar ja, den som biträder 

Åberg Aas yrkande röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S), Malin Åberg Aas (MP), Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster enligt Unungers 

och Frejs yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig mot beslutet enligt punkten 2. 

Vi anser att Värmdö kommun måste ha en högre ambitionsnivå än som i Alli-

ansens förslag. Vi vill se en sommarjobbsgaranti som bereder alla ungdomar 

som söker sommarjobb en plats. Sommarjobb är en av de bästa inkörsportarna 

för att komma i arbete. Det är särskilt viktigt för de barn som riskerar att stå 

längst ifrån arbetsmarknaden. Vi yrkade därför på en återremiss av förslaget för 

att fler ungdomar ska kunna erbjudas sommarjobb. Utvärderingen av sommar-

jobben 2014 visade dessutom att hela budgeten inte utnyttjades. Vi skulle där-

för gärna se en högre ambitionsnivå från kommunens sida, som anordnare av 

sommarjobb. Vi vet att det finns många viktiga arbetsuppgifter som skulle be-

höva göras inom de verksamheter kommunen är ansvarig som skulle lämpa sig 

ytterst väl för feriearbetande ungdomar.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Värmdö kommun har gått från att subventionera ideella föreningar och kom-

munala verksamheter, till att subventionera privata företag och kommunala 

verksamheter. Är det en önskvärd effekt? Varför ska våra skattepengar betala 

ungdomars löner i privat verksamhet? Med tanke på att arbetsgivarna har beta-

lat halva lönen den här sommaren, så är det anmärkningsvärt att det till samma 

kostnad bara gick att få 6 jobb till jämfört med 2013 (en ökning med 4 %). 

Miljöpartiet föreslog Kommunstyrelsen att inför 2015 skulle hälften av sum-

man avsatt för sommarjobb användas enligt modellen från 2014 och hälften av 
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summan enligt tidigare modell där kommunen hjälper ungdomar till arbete. 

Detta dels för att föreningar ska få möjlighet att använda ungdomar som som-

marjobbare, dels för att hjälpa dem som har svårt att själva söka och få arbete 

till ett första steg in på arbetsmarknaden. Vi ser att det finns flera negativa kon-

sekvenser av den modell som provats under året som kan avhjälpas genom att 

fördela pengarna enligt vårt förslag. En mycket tydlig effekt av det här syste-

met är att vi cementerar könsroller i yrkeslivet redan i tonåren. (Tjejer i om-

sorg, killar i förvaltning.) Vi vill påpeka vikten av att könsfördelningen av 

sommarjobb avspeglar könsfördelningen hos de som söker sommarjobb och att 

ansträngningar görs för att minska könssegregeringen på arbetsmarknaden. Vi 

beklagar att majoriteten inte röstade med vårt förslag och reserverar oss mot att 

sommarjobbsmedlen för 2015 i sin helhet ska användas till att stödja det pri-

vata näringslivet.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt Åberg Aas yrkande om han varit beslutande vid detta ärende. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0401 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 174 

Svar på förfrågan om samverkansavtal mellan länets 
kommuner och lärosäten med vårdutbildningar på 
högskolenivå i Stockholms län om den 
verksamhetsförlagda utbildningen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till svar till Kommunförbundet Stockholms län (KSL) godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

KSL har utarbetat ett förslag till samverkansavtal mellan länets kommuner och 

lärosäten med vårdutbildningar på högskolenivå i Stockholms län om den verk-

samhetsförlagda utbildningen. 

 

I förslag till yttrande framhålls att Värmdö kommun bedömer det vara orealist-

iskt att godkänna avtalsförslaget såsom det är konstruerat idag om kravet är att 

kommunen redan i anslutning till dess ikraftträdande ska ha kapacitet att full-

följa samtliga åtaganden. Det är därmed inte möjligt att uppfylla kravspecifi-

kationerna. Om avtalet ska generera en verklig kvalitetshöjning av den verk-

samhetsförlagda utbildningen krävs en mer långsiktig strategi där kommunens 

åtaganden genomförs stegvis över tid.  

 
Handlingar i ärendet 

Svar på förfrågan om samverkansavtal mellan länets kommuner och lärosäten 

med vårdutbildningar på högskolenivå i Stockholms län om den verksamhets-

förlagda utbildningen, KLK 2014-10-15 

 
Yrkanden 

Mikael Lindström (S) yrkar att ärendet återremitteras för att omarbetas med in-

tentionen att Värmdö kommun ska gå med i avtalet så snart det är möjligt. 

 

Britt Lindmark (FP) yrkar bifall till förslaget till yttrande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles eller avslås och 

finner att det avslås. 

 

Ordföranden ställer proposition om förslaget till yttrande godkänns och finner 

att det godkänns. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 
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”Den socialdemokratiska gruppen menar att Värmdö kommun hade kunnat 

yttra sig mer positivt över att ingå avtalet, i stället för att ensidigt inte vilja bi-

dra till fler händer i omsorgen och bättre utbildad arbetskraft i vården. Detta är 

en verksamhet som står inför enorma framtida utmaningar, inte minst vad gäl-

ler personalförsörjning. Vi hade hellre sett att vi hade yttrat oss positivt över att 

ingå avtalet, men att vi inte hinner redan 2015. Det är upp till oss som kommun 

att bestämma.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet tycker att det är mycket märkligt att förvaltningen i Värmdö kom-

mun föreslår att vi inte ska vara med och samverka för att få kompetent perso-

nal till vår omsorg. Det har talats om problematiken vad gäller generationsväx-

lingar inom välfärden i snart 20 år. Om vi inte bidrar med platser för den verk-

samhetsförlagda utbildningen så får vi inga som kan ta över när den gamla ge-

nerationen går i pension. Vi föreslår istället att Värmdö kommun ska ställa sig 

positiva till att ingå i samverkansavtalet men med medskicket att det kan vara 

svårt för kommunen att redan 2015 uppfylla kraven i avtalet. Snålheten bedrar 

visheten och riskerar kvaliteten i vården.” 

 
Sändlista 

KSL 

Utbildningsstyrelsen 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0326 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 175 

Svar på förfrågan om upprättande av ett regionalt 
kunskapscentrum för utvecklingen av den palliativa 
vården och omsorgen i länet 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget till svar till Kommunförbundet Stockholms län (KSL) godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

KSL har rekommenderat länets kommuner att teckna avtal med Stockholms 

läns landsting om att etablera och gemensamt finansiera ett regionalt kunskaps-

centrum för utveckling av den palliativa vården och omsorgen i länet.  

 

I förslag till yttrande framhålls att kommunen har ett pågående arbete för att sä-

kerställa god, trygg och värdig palliativ vård. För personer i ordinärt boende 

med hemtjänst har landstinget det primära ansvaret och i landstingets uppdrag 

ingår att samverka och handleda hemtjänstpersonal. Inom övrig socialtjänst är 

det mycket sällan som palliativ vård förekommer. Värmdö kommun avstår där-

för i nuläget från att teckna avtal med landstinget om ett kunskapscentrum. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på förfrågan om upprättande av ett regionalt kunskapscentrum för ut-

vecklingen av den palliativa vården och omsorgen i länet, KLK 2014-10-30 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen menar att Värmdö kommun hade kunnat 

yttra sig mer positivt över att ingå avtalet, i stället för att ensidigt inte vilja bi-

dra till ökad kunskap om den palliativa vården i länet. Om vi ger av vår kun-

skap, blir vården bättre för fler. Vi tycker att det är en rimlig solidaritetshand-

ling att vi som medlem i förbundet bidrar med vårt kunnande och våra erfaren-

heter.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”På samma sätt som i ärende 6 tycker vi det är konstigt att Värmdö kommun 

säger nej till ett förslag till samverkansavtal från sitt eget Kommunförbund. Vi 

har en allt äldre befolkning och antalet äldre ökar också år från år när de stora 

mellan- och efterkrigsgenerationerna blir äldre. Att bidra till ett kompetens-

centrum kring den palliativa vården är därför önskvärt. Särskilt konstigt är det 

att kommunen inte vill vara delaktig med tanke på det utmärkta arbete som re-

dan görs inom området i Värmdö. Kommunen kan sannolikt vara med och bi-
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dra med sin kunskap och sitt utvecklingsarbete inom ett framtida kunskapscent-

rum till gagn för många andra. Delad kunskap är dubbel kunskap. Kommunali-

seringen av hemsjukvården står på agendan. Den kommer leda till att kommu-

nen få ta över ansvaret för även den palliativa vården i hemmet. Vi kommer då 

behöva genomföra en utbildningsinsats av vår hemtjänstpersonal och våra 

handläggare. Därför vore det bra att redan nu ingå i ett gemensamt kunskaps-

centrum, som samordnar utbildningsinsatserna i alla länets kommuner. Miljö-

partiet vill därför att Värmdö kommun tecknar avtal om att vara med och eta-

blera och finansiera ett regionalt palliativt kunskapscentrum.” 

 
Sändlista 

KSL 

Socialnämnden 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0236 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 176 

Rapport om ej verkställda beslut kvartal 2/2014 – 
finansieringsnämnden för äldreomsorg 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Finansieringsnämnden för äldreomsorgs redovisning av beslut ej verkställda 

inom tre månader för kvartal 2/2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Finansieringsnämnden för äldreomsorg redovisar fyra beslut ej verkställda 

inom tre månader under andra kvartalet. De ej verkställda besluten avser sär-

skilt boende. 

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av finansieringsnämnden för äldreomsorgs beslut ej verkställda 

inom tre månader, kvartal 2 år 2014, KLK 2014-09-15 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0236 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 177 

Rapport om ej verkställda beslut kvartal 2/2014 – 
socialnämnden 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för 

kvartal 2/2014 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Socialnämnden redovisar 19 beslut ej verkställda inom tre månader under 

andra kvartalet. Under andra kvartalet har två av dessa beslut verkställts senare 

än tre månader från det att beslut togs. I tjänsteskrivelse från socialkontoret 

framgår vilken typ av insatser de ej verkställda besluten avser.  

 
Handlingar i ärendet 

Rapportering av socialnämndens beslut ej verkställda inom tre månader, kvar-

tal 2 år 2014, KLK 2014-09-15 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0101 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 178 

Balanslista motioner – oktober 2014 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Beredningstiden för samtliga motioner förlängs till och med den 30 april 2015. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Föregående lista från mars 2014 innehöll 33 motioner. Sedan dess har 16 nya 

motioner tillkommit och 14 motioner behandlats. Listan per oktober 2014 upp-

tar 35 motioner. 

 
Handlingar i ärendet 

Balanslista motioner oktober 2014, KLK 2014-10-02 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 13KS/0484 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 179 

Gustavsbergs Porslinsmuseum AB – överflyttning till 
kommunen 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

1. Kultur- och fritidsnämnden övertar per den 1 januari 2015 ansvaret för 

Gustavsbergs Porslinsmuseum. 

2. Verksamheten överlåts till kommunen genom en inkråmsaffär per den 1 

januari 2015. 

3. Gustavsbergs Porslinsmuseum AB förklaras vara ett vilande bolag. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att verkställa uppdragen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

I beslutet om ny nämndorganisation för mandatperioden 2015 – 2018 ingår att 

kultur- och fritidsnämndens ansvarsområde utökas till att omfatta driften av 

Gustavsbergs Porslinsmuseum. Verksamheten föreslås överlåtas till kommunen 

genom en inkråmsaffär. Vidare föreslås att Gustavsbergs Porslinsmuseum AB 

ska förklaras vara ett vilande bolag. 

 
Handlingar i ärendet 

Gustavsbergs Porslinsmuseum AB – överflyttning till kommunen, KLK 2014-

08-06 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0124 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 180 

Uppförande av upplevelsecenter 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommundirektören får i uppdrag att utarbeta programhandling med ut-

gångspunkt från Murmans arkitektförslag. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att genomföra upphandling och åter-

komma till kommunstyrelsen senast den sista juni 2015 för beslut. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Värmdö kommun har för avsikt att samla ett antal kommunala kulturverksam-

heter i mässhallen i den före detta porslinsfabriken i Gustavsbergs hamn, bl. a: 

 

 Biblioteket 

 Kulturskolans skapande verksamhet 

 Ungkulturhuset Gurraberg 

 Gustavsbergs Porslinsmuseum 

 Gustavsbergs Konsthall 

 

Fyra arkitektkontor har genomfört parallella uppdrag för att ta fram bärande 

idéer för hur omvandlingen kan ske. 

 
Handlingar i ärendet 

Uppförande av upplevelsecenter, KLK2014-09-18 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) och Anders Gullander (FP) yrkar: 

 

1. Kommundirektören får i uppdrag att utarbeta programhandling med ut-

gångspunkt från Murmans arkitektförslag. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att genomföra upphandling och åter-

komma till kommunstyrelsen senast den sista juni 2015 för beslut. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar 

 

1. Kommundirektören får i uppdrag att utarbeta programhandling med ut-

gångspunkt från  

a. Murmans arkitektförslag, och 

b. Utopia/Ljungs arkitektförslag. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att genomföra upphandling av dessa 

båda alternativ och återkomma till kommunstyrelsen senast den sista 

juni 2015 för beslut. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar: 
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1. Kommundirektören uppdras att justera antalet övningssalar för dans/te-

ater, m.m. i förslaget så att kapaciteten räcker för en utveckling av verk-

samheten jämfört med dagens behov från de tre nuvarande aktörerna 

inom området, Kulturskolan, Värmdö scenskola och Gustavsbergsbalet-

ten. 

2. Kommundirektören uppdras att återkomma till kommunstyrelsen med 

den slutliga progranhandlingen och förfrågningsunderlaget för arbetet 

innan projektet skickas ut på upphandling sista februari 2015. 

3. Porslinsmuseets huvudbyggnad ska ingå i Upplevelsecentrum och ut-

göra en av dess entréer. 

 

Ander Gullander (FP) yrkar avslag på yrkandena från Andersson Ribbing och 

Åberg Aas. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet 

från Pettersson och Gullander, yrkandet från Andersson Ribbing eller enligt yr-

kandet från Åberg Aas (p. 2) och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yr-

kandet från Pettersson och Gullander. 

 

Ordföranden ställer proposition om yrkandena från Åberg Aas (p. 1 och 3) bi-

falles eller avslås och finner att de avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Åberg Aas yrkanden röstar ja, den som bifaller yrkandena 

röstar nej. 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S), Malin Åberg Aas (MP), Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster att avslå Åberg 

Aas yrkanden. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig mot beslutet. Vi tycker att det 

är anmärkningsvärt att den politiska oppositionen inte har haft möjlighet till på-

verkan eller insyn i uppdragets utformning. I kommunstyrelsen har vi endast 

fått presentationer av de fyra parallella uppdragen, utan reell möjlighet att på-
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verka inriktningen av dem eller utvärderingen av dem. Dagens beslut att utar-

beta en programhandling utifrån det ena av arkitektförslagen har inte varit före-

mål för tidigare politisk behandling. Vi yrkade vid dagens sammanträde att 

kommundirektören skulle ta fram programhandling för ytterligare ett arkitekt-

förslag – en kombination av förslagen från Utopia och Ljungs – inför upphand-

lingen. På det viset skulle Värmdös medborgare och vi politiker få två tydliga 

alternativ och prislappar att ta ställning till. Vi noterar dessutom att kommun-

fullmäktige bara har budgeterat 175 miljoner kronor för ändamålet och i un-

derlaget pekar kalkylen på en kostnad om 215 miljoner kronor, alltså en fördy-

ring om 40 miljoner kronor. Att hantera kommunens genom tiderna största in-

vestering i en kultursatsning på sätt som skett, utan politisk styrning, är minst 

sagt märkligt och inte ansvarsfullt.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet är väldigt glada över att arbetet med att genomföra Kulturfabri-

ken i Gustavsberg nu påbörjas efter en lång tid av förberedelser. Vi är däremot 

förskräckta över att majoriteten ger kommundirektören carte blanche utan att 

granska de slutliga programhandlingarna och förfrågningsunderlaget innan det 

går ut på upphandling. Så sker i de flesta andra kommunala instanser. Därför 

yrkade vi att kommundirektören skulle återkomma till Kommunstyrelsen med 

den slutliga programhandlingen och förfrågningsunderlaget för arbetet senast 

den 28 februari 2015 innan projektet skickas ut på upphandling. 

Investeringen i Kulturfabriken är en av kommunens största investeringar och 

kommer att bidra till ökad kreativitet och livskvalitet för kommunens invånare. 

Det kommer också att bidra till att olika verksamhetslokaler som varit trång-

bodda får mer ändamålsenliga lokaler. Det är oansvarigt av majoriteten att 

lämna över ett så stort ansvar till förvaltningen. 

Miljöpartiet hade två ytterligare förslag till beslut för att säkerställa att den bli-

vande Kulturfabriken har potential att bli så bra som möjligt. Det ena yrkandet 

var att justera antalet övningssalar för dans/teater m.m. i förslaget så att kapa-

citeten räcker för en utveckling av verksamheterna jämfört med dagens behov 

från de tre nuvarande aktörerna inom området, Kulturskolan, Värmdö Scen-

skola och Gustavsbergsbaletten. Vi har uppfattat att lokalerna i förslaget är i 

minsta laget. Med tanke på att Gustavsberg och Värmdö ska växa med många 

tusen nya invånare under åren framöver så är det dumt att inte ha lite margina-

ler när själva ombyggnaden sker. 

Vi yrkade också att Porslinsmuseets huvudbyggnad ska ingå i Kulturfabriken 

och utgöra en av dess entréer. Ett förslag som bidrar till att behålla en av kom-

munens porslinshistoriskt mest intressanta byggnader som en del av Kulturfa-

briken. Vi ser att en industrihistorisk utställning med fördel kan placeras på 

övervåningen. 

Majoriteten yrkade avslag på samtliga av våra förslag och vi reserverar oss där-

för mot förslaget till beslut. Inte för att vi inte vill att den nya Kulturfabriken 

ska stå klar så snart som möjligt, utan för att vi tycker att majoriteten slarvar 

med det politiska ansvaret för en så stor investering.” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt Åberg Aas yrkanden om han varit beslutande vid detta ärende. 
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Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0398 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 181 

Strategi för utbyggnad av bredband i Värmdö 
kommun 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Strategin godkänns 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att teckna samverkansavtal med ope-

ratörer för att främja utbyggnaden av bredband i kommunen. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommunens och nationens mål är att 90 procent av hushållen och företagen 

ska ha tillgång till bredband med minst 100 megabit per sekund till 2020. Re-

dan till 2015 är målet att 40 procent av befolkningen ska ha tillgång till bred-

band. 

 

I förslag till strategi för utbyggnad av bredband framhålls att kommunen, för 

att främja utbyggnaden av bredband, bör delta i planeringen av bredband till i 

första hand landsbygden och även vara öppen för att teckna samverkansavtal 

med operatörer som snabbt medverkar till snabb utbyggnad av bredband och 

samtidigt underlätta utbyggnaden genom olika administrativa insatser. 

 
Handlingar i ärendet 

Strategi för utbyggnad av bredband i Värmdö kommun, KLK 2014-10-29 

 
Yrkanden 

Sandro Wennberg (S) yrkar att ärendet återremitteras för att strategin ska tyd-

liggöra kommunens roll, hur kommunens egna verksamheter ska prioriteras i 

avtalen, hur kommunen säkerställer att det alltid läggs tomrör för fiber i sam-

band med VA-utbyggnad samt en beskrivning av hur bästa möjliga utbud ges 

invånarna och näringslivet. 

 

Peter Frej (M) yrkar avslag på återremissyrkandet och bifall till förslaget att 

strategin godkänns. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om återremissyrkandet bifalles eller avslås och 

finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Wennbergs återremissyrkande yrkanden röstar ja, den som bi-

faller yrkandet röstar nej. 
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Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S), Malin Åberg Aas (MP), Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster att avslå återre-

missyrkandet. 

 

Ordföranden ställer proposition om förslaget till strategi godkänns och finner 

att det godkänns. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig mot beslutet. Vi yrkade återre-

miss på grund av flera brister i förslaget. Vi yrkade att strategin ska tydliggöra 

kommunens roll, hur kommunernas egna verksamheter ska prioriteras i avta-

len, hur kommunen säkerställer att det alltid läggs tomrör för fiber i samband 

med VA-utbyggnad samt en beskrivning av hur bästa möjliga utbud ges invå-

narna och näringslivet. Vi blev oerhört förvånade när vi vid sittande bord fick 

bekräftat det vi länge har misstänkt: att uppdraget att lägga ned tomrör i sam-

band med VA-utbyggnad inte fullföljs, och det visade sig också att samhälls-

planeringsnämnden inte heller följer upp att det görs.” 

 
Sändlista 

KLG 

Kommunikationsenhet 

 

____________ 
 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 20 av 42 

Kommunstyrelsen 2014-11-12 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 13KS/0269 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 182 

Plan för bostadsförsörjning 2014 - 2018 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Plan för bostadsförsörjning 2014 – 2018 sänds på samråd till grann-

kommunerna Nacka och Vaxholm samt till länsstyrelsen. 

2. Planen ska också remitteras till kommunens politiska partier. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att ange en rimlig tidpunkt för re-

missvar. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till plan för bostadsförsörjning för 2014 – 2018 är baserad på Värmdö 

kommuns översiktsplan 2012 – 2030 och Strategi för bostadsplanering 2010. 

 

Planen redovisar två utvecklingsalternativ, ett lågt alternativ med en tillväxt på 

cirka 600 invånare per år och ett högt alternativ med en tillväxt på cirka 900 in-

vånare per år. 

 
Handlingar i ärendet 

Plan för bostadsförsörjning 2014 – 2018, KLK 2014-09-30 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) och Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till för-

slaget att planen sänds på samråd till grannkommunerna och länsstyrelsen. De 

yrkar vidare att planen även ska remittera till partierna samt att kommundirek-

tören ska ange en rimlig svarstidpunkt för remissen. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget 

med komplettering enligt yrkandet från Åberg Aas och Andersson Ribbing och 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Malin Åberg Aas lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet anmärker på att det på sidan 13 står: "Förberedande planer finns för ett 

område med cirka 100 hus i Kulla Karby samt ett område för cirka 250 hus i Charlot-

tendal." 

Förvaltningen har inte fog för att skriva in att det finns förberedande planer för bostä-

der i ett område där det inte finns stöd i översiktsplanen och inga politiska beslut tagna 

att starta något planarbete för bostadsbyggande. Det som finns i frågan är ett önskemål 

från JM att bygga ett antal hus som fanns med i ett underlag i beslutet kring utveckl-

ingen av trafikplatsen vid Ingarökorset. 

Så till planen. Den är bra, men mer en beskrivning av vad som pågår än en plan. Sen-

aste åren har ju visat, som vi tidigare resonerat om, att inflyttningen inte varit så hög 
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som vi trott och inte skett där vi trott den skulle ske. Inflyttningen har skett i centrala 

kommundelsområden med goda transportmöjligheter.  

Det innebär att kommunen står inför ett problem med att bibehålla samhällsservice av 

god kvalitet i alla delar. I skärgården utan broar är problemet akut. Men samma möns-

ter syns i de mer perifera områdena på Djurö/Stavsnäs, Ingarö och Värmdölandet. Här 

behövs troligen insatser för bättre kommunikationer men även nya alternativa sätt att 

ge god samhällsservice på. Även denna utmaning borde nämnas och konkreta åtgärder 

föreslås.” 

 
Sändlista 

Nacka kommun 

Vaxholms kommun 

Länsstyrelsen i Stockholms län 

Partierna 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0423 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 183 

Svar på skrivelse om planföreläggande för Slussen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Förslaget avslås. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Den socialdemokratiska gruppen har föreslagit att kommunstyrelsen hemställer 

hos regeringen om ett planföreläggande för att lösa frågan om en bussterminal 

vid Slussen. 

 

I tjänsteskrivelse framförs att eftersom Stockholms stad har för avsikt att upp-

rätta en detaljplan för en bussterminal vid Slussen så är ett föreläggande inte 

aktuellt. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på skrivelse om planföreläggande för Slussen, KLK 2014-09-23 

 
Yrkanden 

Annika Andersson Ribbing (S) och Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till för-

slaget att kommunstyrelsen ska hemställa om planföreläggande. 

 

Anders Gullander (FP) och Stefan Dozzi (KD) yrkar avslag på förslaget. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om yrkandet från Andersson Ribbing och 

Åberg Aas bifalles eller avslås och finner att det avslås. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som avslår Andersson Ribbings och Åberg Aas yrkande röstar ja, den 

som bifaller yrkandet röstar nej. 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Stefan Dozzi (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Sandro Wennberg (S), Mikael Lindström (S), 

Nils-Erik Särnbrink (S), Malin Åberg Aas (MP), Per Vegelow (SD). 
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Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot sex nej-röster att avslå yrkan-

det. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen reserverar sig mot beslutet. Vi står fast vid 

vårt yrkande med krav på planföreläggande för Slussen (skälen står i vår begä-

ran som finns bilagd i ärendet), trots att det har bildats en ny politisk majoritet i 

Stockholm. Vi menar att det är enda chansen för oss att reellt påverka möjlig-

heterna för värmdöbornas framtida resväg med bussen till Slussen.  

 

Hänvisningarna till överenskommelsen mellan de olika parterna för en busster-

minal i Katarinaberget, äger enligt vår mening ingen giltighet. Den muntliga 

redogörelsen vid mötet gav vid handen att överenskommelsen ligger till grund 

för att detaljplanearbetet för Katarinaberget har börjat. Vi ifrågasätter detta. Be-

slutet fattades ensidigt av kommunstyrelsens ordförande. Det har inte behand-

lats i kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige.  

 

Stockholms stad genomlyser just nu projektets kostnader. Det är omöjligt att 

veta vad det resulterar i. Risken är stor att kostnaderna för projektet blir större. 

Det tenderar större byggprojekt alltid att bli. När ska Värmdö kommun pröva 

frågan om det förslag till finansiering som fyra moderater (Kommunstyrelser-

nas ordföranden (KSO) i Stockholm, Nacka och Värmdö samt landstingsrådet i 

Stockholms län) gjort upp om i egna möten? Varför har inte den sk. överens-

kommelse som vår KSO har undertecknat lagts till kommunstyrelsen och full-

mäktige för prövning? Det förvånar oss också att det inte heller finns någon så-

dan kostnad problematiserad eller medtagen i förslag till budget för 2015 med 

utblick 2016-2017.  

 

Vi socialdemokrater är alltjämt djupt oroade över risken att Värmdös ar-

betspendlare ska ges försämrade förutsättningar för sina dagliga transporter till 

och från jobbet. Stockholmsmoderaterna har målat in frågan om kollektivtrafi-

kens lösning i ett hörn där våra medborgare riskerar att bli den stora förloraren. 

Arbetet med att omdana Slussen startade redan i våras. Inga signaler tyder på 

att något parti i Stockholm driver linjen att avvakta med omgörningen av Slus-

sen till dess det finns en lagakraftvunnen detaljplan också för kollektivtrafiken. 

Det är ett fullgott skäl för att oss att förespråka ett planföreläggande. Kollektiv-

trafiklösningen är av så stor angelägenhet att den borde prioriteras i första rum-

met, inte komma sist. Risken att vi kommer stå utan lösning för kollektivtrafik 

till Slussen bedömer vi vara tillräckligt stor för att begära om regeringens ingri-

pande.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Miljöpartiet stödjer fortfarande planföreläggandet på samma sätt som tidigare. 

Mer märkligt är det att såväl Folkpartiet, som Kristdemokraterna och Center-

partiet som var de första att stödja Socialdemokraterna i deras krav på Plan-

föreläggande innan valet nu har bytt fot. De lämnar Värmdös kollektivtrafikre-
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senärer åt sitt öde, bryter sina vallöften och lägger sin tillit till den nya majori-

teten i Stockholm Stad. Med hänvisning till att de säger sig vara mer kollektiv-

trafikvänliga! Men den nya majoriteten har att förhålla sig till ett planmoras, 

brutna löften och avsaknad av placering av bussterminal vid Slussen som Alli-

ansmajoriteten i Stockholm lämnar efter sig. För att säkra en bussterminal vid 

Slussen är ett planföreläggande en möjlighet, ett litet halmstrå som går att be-

gära. Majoriteten valde att rösta nej till denna möjlighet. Beklagligt!” 

 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt yrkandet från Andersson Ribbing och Åberg Aas om han varit 

beslutande vid detta ärende. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0472 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 184 

Principorganisation för förvaltningen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Principorganisationen för förvaltningen fastställs i enlighet med förslaget. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Kommundirektören har föreslagit en ny principorganisation för förvaltningen. 

Den nya organisationen ska ge bättre förutsättningar för att fokusera på helhet 

och gemensamt ansvarstagande samt samarbete mellan olika ansvarsområden 

inom förvaltningen. 

 

Den nya organisationen består av fem sektorer: kultur- och utbildningssektorn, 

omsorgs- och välfärdssektorn, samhällsbyggnads- och tillväxtsektorn, eko-

nomi- och uppföljningssektorn samt lednings- och servicesektorn. 

 
Handlingar i ärendet 

Principorganisation för förvaltningen, KLK 2014-10-30 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till förslaget till principorganisation med 

tillägget att kommunstyrelsen ska uppdra till kommundirektören att i samband 

med genomförandet av den nya organisationen använda frigjorda resurser för 

att skapa tjänster för att utveckla kvaliteten i verksamheterna, istället för att 

göra personalnedskärningar och/eller andra besparingsåtgärder. 

 

Anders Gullander (FP), Ina Ununger (C) och Jan Dolk (KD) yrkar bifall till 

förslaget till principorganisation och avslag på tilläggsyrkandet från Åberg 

Aas. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om förslaget till principorganisation godkänns 

och finner att det godkänns. 

 

Ordföranden ställer proposition om Åberg Aas tilläggsyrkande bifalles eller av-

slås och finner att det avslås. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0001 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 185 

Drift och investeringsbudget för 2015, ramar för 2016 
– 2017, skattesats för 2015 samt taxor och avgifter 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Alliansens (M, FP, KD, C) budgetförslag antas. 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Alliansens (M, FP, KD, C) budgetförslag kan sammanfattas på följande sätt: 

 

 Kommunens budgeterade resultat uppgår till +46,8 mnkr och ligger således 

något över det av fullmäktige uppsatta resultatmålet. 

 

 Budgeten bygger på oförändrad kommunalskatt jämfört med 2014, d.v.s. 

19,91.  

 

 Kommunfullmäktiges budget 2014 är utgångspunkten. Nettoramarna 

uppräknas generellt med 2 %, vilket ger nämnder och verksamhet utrymme 

att täcka kostnadsfördyringar (löner och inflation). Även intäkterna förutsätts 

öka med 2 %. Några generella besparingskrav ställs inte i budget 2015. 

 

 I förhållande till kommundirektörens budgetförslag, som presenterades i juni 

2014, har budgetramarna i detta budgetförslag omarbetats utifrån ny 

nämndsorganisation. Avgränsning av ansvarsområden i detalj, som 

utkristalliseras bl.a. i nya reglementen, kan föranleda att budgetramarna 

behöver revideras i viss mån under budgetåret.    

 

 Utgångspunkten är nyligen framtagen befolkningsprognos, med en 

befolkningsökning för Värmdö kommun med ca 850 personer årligen 2014 

och 2015. Nämnderna ges utrymme för volymförändringar inom 

pengsystemen, även vissa andra verksamheter medges volymkompensation.  

 

 Utifrån försiktighetsprincipen baseras beräknade skatteintäkter i budget 2015 

därför på en ökning på 400 invånare den angivna perioden.  

 

 Under 2015 uppgår investeringarna inklusive exploateringsprojekt till 

sammantaget 402 mnkr, fördelat på lokalförsörjningsplan 160 mnkr, 

taxefinansierad verksamhet 103 mnkr, exploatering netto 26 mnkr samt 

övriga investeringar 114 mnkr. Gustavsbergsprojektet beräknas omsluta ca 

100 mnkr i investeringar 2015, med exploateringsbidrag om 61 mnkr. Det 

finns dessutom tidigare beslutade investeringar, som i en del fall kommer att 

sträcka sig över budgetåret och planperioden.   
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 SKL har inför 2015 rekommenderat kommunerna att höja internräntan med 

0,7 procentenheter till 3,2 procent. Denna rekommendation utfärdades dock 

lång tid i förväg inför det nya budgetåret. Den har således inte hunnit ta 

intryck av de senaste månadernas nedreviderade inflationsprognoser, inte 

heller sjunkande marknadsräntor eller Riksbankens nyligen sänkta reporänta 

till noll. Mot denna bakgrund väljer Värmdö kommun att låta internräntan 

2015 ligga kvar på 2014 års nivå. Läget är unikt, ställningstagandet att göra 

ett avsteg från SKL:s rekommendation ska ses som en engångsföreteelse.          

 

 Nya redovisningsprinciper införs i form av s.k. komponentavskrivning, 

avsikten är att större investeringar ska delas in i komponenter beroende på 

varierande livslängd och åsättas olika avskrivningstider. En sidoeffekt blir att 

en del underhållsåtgärder, som i dag definieras som driftkostnader kommer 

att redovisas som investeringar i framtiden. Konsekvensen blir att den nya 

principen kortsiktigt ger en pluseffekt på kommunens resultat, i 2015 års 

budget + 6,5 mnkr.  

 

 I slutet av oktober presenterade Sveriges nya regering budgetpropositionen 

för 2015, nu följer en process som ska leda till beslut i riksdagen. 

Propositionen innehåller ett antal förslag som påverkar kommunsektorn. 

 
Handlingar i ärendet 

Allians för Värmdö – Förslag till drift- och investeringsbudget för 2015, ramar 

för 2016 – 2017, 2014-11-12 

Värmdö kommuns förslag till taxor och avgifter 2015, bilaga 8 till förslag till 

budget 2015, 2014-11-12 

Reformer för framtidens Värmdö – Socialdemokraternas förslag till drift och 

investeringsbudget för 2015, ramar för 2016 – 2017 

Vänsterpartiet Värmdö – Förslag till drift- och investeringsbudget för 2015, 

2014-11-12 

Utveckling för minskad klimatpåverkan, ökad social trygghet, renare vatten 

och bättre miljö – Miljöpartiet de gröna i Värmdös förslag till budget för 2015 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till alliansens budgetförslag. 

 

Mikael Lindström (S) yrkar bifall till socialdemokraternas budgetförslag. 

 

Malin Åberg Aas (MP) yrkar bifall till miljöpartiets budgetförslag, 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens 

förslag, socialdemokraternas förslag eller enligt miljöpartiets förslag och finner 

att kommunstyrelsen beslutar enligt alliansens förslag. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han 

skulle ha biträtt vänsterpartiets förslag till budget om han varit beslutande vid 

detta ärende. 
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Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0229 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 186 

Budgetuppföljning 3 – BUP 3 – för kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige m fl 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Rapporterna godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Budgetuppföljning 3 för kommunstyrelsen omfattar: 

 Kommunstyrelsen 

 Sammanställning av investeringar 

 Politisk ledning 

 Kommunledningskontor 

 Fastigheter KLK 

 Fastigheter SBK 

 Näringsliv och turism 

 Storstockholms Brandförsvarsförbund 

 

Budgetuppföljning 3 för kommunfullmäktige m.fl. omfattar: 

 Kommunfullmäktige m.fl. 

 Kommunfullmäktige 

 Partistöd 

 Utbildningsbidrag 

 Politiska sekreterare 

 Revision 

 Valnämnd 

 
Handlingar i ärendet 

Budgetuppföljning 3 – BUP 3 – för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

m f, KLK 2014-10-28 

 
Sändlista 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0229 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 187 

Budgetuppföljning 3 – BUP 3 – för kommunen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Rapporten godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Per den 30 september 2014 presenteras budgetuppföljningsprognos 3 – BUP 3. 

Prognosen för helåret visar ett resultat på + 69,4 mnkr, vilket är betydligt högre 

än kommunens finansiella mål om + 40 mnkr och klart högre än resultatet i fö-

regående prognos. 

 

Nämnderna visar alltjämt underskott jämfört med budget, men sammantaget ett 

betydligt mindre minus, - 12,8 mnkr, än årets tidigare prognoser. 

 
Handlingar i ärendet 

Budgetuppföljning 3, per den 30 september (BUP 3) 2014, KLK 2014-10-27 

 
Sändlista 

Ekonomiavdelning 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0206 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 188 

Yttrande över remissen – Regional strategi för 
miljökvalitetsmålet Ingen övergödning 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen har utarbetat en regional strategi för miljömålet Ingen övergöd-

ning. Strategin är indelad i tre åtgärdsområden: 

 

 Samhällsplanering, regionala strukturer och markanvändning 

 Långsiktigt bärkraftig konsumtion av varor och tjänster 

 Transporter och resande. 

 

I förslag till yttrande framförs att strategins åtgärdsområden bör konkretiseras 

genom att förslag till reducering av övergödande ämnen bör anges i procent. 

Vidare bör det tydligare framgå vilka åtgärder som krävs av respektive kom-

mun/part. Det bär även förtydligas hur aktörer i olika geografiska områden bör 

samverka om prioritering av åtgärder. Frågor kring enskilda avlopp, krav på 

närproducerad och ekologisk mat i offentlig upphandling, erfarenhetsutbyte 

samt återrapportering av miljökvalitetsmålen bör också förtydligas i strategin. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande om Ingen övergödning – Strategi för Stockholms län, KLK 2014-10-

13 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

____________ 

  



VÄRMDÖ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sid 32 av 42 

Kommunstyrelsen 2014-11-12 

 

 

justering | | | utdragsbestyrkande 

 

 

Dnr 14KS/0344 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 189 

Yttrande över remissen – Ekosystemtjänster i en 
expansiv region Strategi för miljömålet Ett rikt växt- 
och djurliv i Stockholms län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Yttrandet godkänns. 

2. Kommunens rapport ”Värdering av ekosystemtjänster, Hemmesta sjö-

äng” ska bifogas kommunens yttrande. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen har utarbetat en regional strategi för miljömålet Ett rikt växt- och 

djurliv. Strategin har identifierat sex åtgärdsområden: 

 

 Grön infrastruktur och markens historia 

 Ekosystemtjänster 

 Odlingslandskap och jordbruk 

 Vatten, övergödning och skadliga ämnen 

 Natur för folkhälsa och friluftsliv 

 

I förslag till yttrande framförs att Värmdö kommun är positiv till att fler åtgär-

der sätts in för att uppnå miljömålet. Ett rikt växt- och djurliv är ett av de vär-

den som gör att medborgarna väljer Värmdö som bostadsort och besöksmål. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över remissen Ekosystemtjänster i en expansiv region – strategi för 

miljömålet Ett rikt växt- och djurliv i Stockholms län, KLK 2014-10-08 

 
Yrkanden 

Malin Åberg Aas (MP), Nils-Erik Särnbrink (S) och Anders Gullander (FP) yr-

kar bifall till förslaget till yttrande med tillägget att kommunens rapport ”Vär-

dering av ekosystemtjänster, Hemmesta sjöäng” ska bifogas kommunens ytt-

rande. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar att godkänna 

förslaget till yttrande med komplettering enligt Åberg Aas m.fl. yrkande och 

finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

____________  
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Dnr 14KS/0346 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 190 

Yttrande över remissen – Giftfri miljö Strategi för 
Stockholms län 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Yttrandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Länsstyrelsen har utarbetat en regional strategi för miljömålet Giftfri miljö. 

Strategin har identifierat åtta åtgärdsområden: 

 

 Ökad kunskap och information 

 Intensifierad tillsyn 

 Fler kemikaliekrav i offentlig upphandling 

 Fortsatt sanering av förorenade områden 

 Mindre farliga ämnen i bygg- och anläggningsarbete 

 Renare vatten och avlopp 

 Förbättrad avfallshantering 

 Stärkt miljögiftsövervakning 

 

I förslag till yttrande framförs att Värmdö kommun är positiv till att fler åtgär-

der sätts in för att uppnå miljömålet. En giftfri miljö är en viktig miljöfråga, 

men också en folkhälsofråga för att inte minst barn och unga är särskilt käns-

liga för påverkan av farliga kemikalier. 

 
Handlingar i ärendet 

Yttrande över remissen Giftfri miljö – strategi för Stockholms län, KLK 2014-

10-08 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 191 

Delgivningar 
 

 Information om fördelningstal 2015 avseende mottagning av nyanlända 

och ensamkommande barn – länsstyrelsen 

 Önskemål om servicelinje som passerar Hemmesta centrum – Mölnvik 

– Gustavsberg – Gustavsbergs Hamn – namnlistor 

 Samarbete och lokala överenskommelser mellan kommunerna och Ar-

betsförmedlingen i Stockholms län – KSL 

 Uttalande från Synskadades Riksförbund – Förbättra möjligheterna på 

arbetsmarknaden för personer med funktionsnedsättning – SRF 

 Skrivelse från Värmdö scenskola om lokaler i Gustavsbergs hamn 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 192 

Delegationsbeslut 
 

 Arbetstid vid Kommunhuset i Skogsbo 2015 

 Tillstånd till kameraövervakning 

 Tilläggsavtal, avtal om viltvård 

 

____________ 
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Dnr 14KS/0279 Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 193 

Svar på motion (S) om satsning på särbegåvade barn i 
förskola och skola 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 

Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Christer Hedberg m.fl. (S) har I en motion framställt fem yrkande avseende 

särbegåvade barn; en handlingsplan för särbegåvade barn ska utarbetas och til-

lämpas i Värmdö kommuns förskolor och skolor, utvidgande av socialdemo-

kraternas föreslagna resurspool till att även omfatta kompetens om särbegåvade 

barn, initiera ett kompetens- och erfarenhetsutbyte med andra kommuner och 

forskningsinstitutioner, införa kompetensutveckling inom skolan kring särbe-

gåvning samt att öka samverkan mellan skolan, skolhälsovården och ”Ham-

nen”. 

 

I tjänsteskrivelse framhålls bl.a. att kommunen redan idag har ett arbete för att 

förbättra kunskapsresultaten och stimulera eleverna till bästa resultat där särbe-

gåvade barn särskilt har lyfts. Motionen föreslås avslås. 

 
Handlingar i ärendet 

Svar på motion (S) om satsning på särbegåvade barn i förskola och skola, KLK 

2014-07-10 

Motion, 2014-05-21 

 
Yrkanden 

Marie Bladholm (M) yrkar att motionen ska anses besvarad. 

 

Annika Andersson Ribbing (S) yrkar bifall till motionen. 

 
Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om kommunstyrelsen beslutar enligt Blad-

holms yrkande eller enligt Anderssons Ribbings yrkande och finner att kom-

munstyrelsen beslutar enligt Bladholms yrkande. 

 
Sändlista 

KF 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 194 

Val av kommunstyrelsens arbetsutskott 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Följande väljs till kommunstyrelsens arbetsutskott för mandatperioden: 

 

Ledamöter 

 

Monica Pettersson (M), ordförande 

Anders Gullander (FP), 1:e vice ordförande 

Annika Andersson Ribbing (S), 2:e vice ordförande (t.o.m. 31/12 2014) 

Ina Ununger (C) 

Mikael Lindström (S) (t.o.m. 31/12 2014) 

 

Ersättare 

 

Britt Lindmark (FP) 

Stefan Dozzi (KD) 

Mats Skoglund (V) (t.o.m. 31/12 2014) 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Sändlista 

Personalavdelning 

Valpärm 

Troman 

 

____________ 
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Dnr  Kommunstyrelsen 2014-11-12 § 195 

Uppdrag till kommundirektören 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Kommundirektören får i uppdrag att utreda hur kommunen kan avyttra 

delar av sina tillgångar, som kommunala verksamhetslokaler, samt ut-

reda hur kommunen kan avyttra del av Värmdö Bostäder AB. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att utreda förutsättningarna för förbi-

fart Hemmesta och förbifart Gustavsberg. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram programhandlingar för 

trygghetsboende/lägenheter, ca 50 stycken, vid Djuröhemmet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Yrkanden 

Monica Pettersson (M) yrkar bifall till tre förslag med uppdrag till kommundi-

rektören: 

 

1. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att utreda hur kommunen kan 

avyttra delar av sina tillgångar, som kommunala verksamhetslokaler, 

samt utreda hur kommunen kan avyttra del av Värmdö Bostäder AB.  

 

Kommunen är i behov av att frigöra kapital för att bygga hyreslägen-

heter, göra andra investeringar under mandatperioden samt under man-

datperioden minska lånebördan och framtida ränterisk.  

 

2. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att utreda förutsättningarna för 

förbifart Hemmesta och förbifart Gustavsberg. 

 

Det är av största vikt att dessa båda förbifarter utreds. Hemmesta utifrån 

en besvärlig trafiksituation och att mycket tung trafik passerar genom 

nuvarande bebyggelse. Dessutom är nuvarande länsväg reservväg för 

farligt gods vilket påverkar hur bebyggelsen utmed vägen och ett nytt 

centrum kan utvecklas. För Gustavsberg behöver förbifart utredas för 

att leda trafik runt samhället i stället för genom både befintliga och 

kommande bostadsområden. 

 

3. Kommundirektören föreslås få i uppdrag att ta fram programhandlingar 

för trygghetsboende/lägenheter, ca 50 stycken, vid Djuröhemmet. 

 

Stor efterfrågan på trygghetsboende råder. Vid Djuröhemmet finns möj-

lighet och är lämpligt att uppföra detta, med naturlig anknytning till 

Djuröhemmet och dess dagverksamhet och restaurang.  

 

Malin Åberg Aas (MP) och Mats Skoglund (V) yrkar avslag på p. 1 och 2 i 

Petterssons yrkande. 
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Propositioner 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 3) bifalles och fin-

ner att det bifalles. 

 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 1) bifalles eller av-

slås och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Petterssons yrkande röstar ja, den som avslår yrkandet röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Malin Åberg Aas (MP), Mats Skoglund (V). 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Annika Andersson Ribbing (S), Mikael Lindström (S), Nils-Erik Särnbrink (S), 

Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot två nej-röster enligt Petters-

sons yrkande. 

 

Ordföranden ställer proposition om Petterssons yrkande (p. 2) bifalles eller av-

slås och finner att det bifalles. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

 

”Den som biträder Petterssons yrkande röstar ja, den som avslår yrkandet röstar 

nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Peter Frej (M), Anders Gullander (FP), Britt Lindmark 

(FP), Jan Dolk (KD), Ina Ununger (C), Monica Pettersson (M). 

 

Följande röstar nej: 

 

Malin Åberg Aas (MP), Mats Skoglund (V). 

 

Följande avstår från att rösta: 
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Annika Andersson Ribbing (S), Mikael Lindström (S), Nils-Erik Särnbrink (S), 

Per Vegelow (SD). 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sju ja-röster mot två nej-röster enligt Petters-

sons yrkande. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Vi socialdemokrater undrar varför inte M-alliansen skickade ut förslagen i 

förväg. Det är brukligt att alla ärenden tas upp i dagordningen och att tillhö-

rande underlag finns med i handlingarna. I enstaka, extremt brådskande undan-

tagsfall kan nya ärenden läggas uppkopierade i samband med att gruppmötena 

inför sammanträdet startar. I detta fall delades papperna ut på kvällen, parallellt 

med att vi förväntades ta beslutet.  

 

Det handlar om tre utredningsuppdrag. Inget av dem kan anses vara så tidskri-

tiskt att det inte kunnat hanteras på gängse sätt, dvs. sändas ut i förväg. Nästa 

möte hålls redan om tre veckor. Då hade också uppdragen i utredningarna kun-

nat preciseras vilket vi tror hade underlättat för förvaltningen i genomförandet 

av utredningarna.  

 

Det är synd att det tillträdande politiska styret agerar så maktfullkomligt. I dis-

kussioner som varit efter valet har många företrädare för M-alliansen sagt sig 

vilja ha en annan dialog och ett bättre samarbetsklimat mellan opposition och 

majoritet. Att då rivstarta den nya mandatperioden och på den nya kommunsty-

relsens första sammanträde börja sin ”nyordning” på detta sätt är minst sagt 

förvånande.” 

 

Malin Åberg Aas (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverar sig kraftfullt mot två av de uppdrag som Alliansen ger 

till Kommundirektören. Det är också ett tecken på bristande demokrati att de 

inte kunde skicka ut uppdragen med handlingarna till KS. 

1. Att ännu en gång utreda förbifarter genom Hemmesta och Ekedal strider mot 

kommunens översiktsplan och går emot kommunens vision för hållbar utveckl-

ing Värmdö 2013. Infrastrukturen ska enligt ÖP 2012-2030 stödja klimatsmarta 

transporter såsom kollektivtrafik, gång och cykel. Nya genomfartsleder förbi 

kommunens tätorter bidrar till ökat bilberoende och riskerar fortsatt utglesning 

"urban sprawl". I översiktsplanen står också att Värmdö ska utvecklas till en 

unik kombination av stilla natur och stadsliv, samt att kommunen ska satsa på 

gröna kilar. Skogen vid Ekedal där ena förbifarten planeras in är en av de tä-

tortsnära grönkilarna, som är ett sammanhållet välbesökt rekreationsområde. 

Vid Hemmesta har kommunen nyligen anlagt en våtmark som i WWF:s utred-

ning visat sig ge ca 20 miljoner kronor om året tillbaka i form av ekosystem-

tjänster, där rekreationsvärdet är ett. 

Odlingsmark och biologisk mångfald riskerar också att förloras vilket strider 

både mot Sveriges miljökvalitetsmål och kommunens egna hållbarhetsmål. 

I arbetet med samråd och antagandeprocess av översiktsplanen togs de båda 
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förbifarterna bort. Att nu besluta om att återuppta utredningarna utan att kom-

municera med medborgare är att förbigå demokratin och PBL. 

Miljöpartiet vill istället genomföra de förbättringar av Skärgårdsvägen som är 

diskuterade och som är en del i planläggningen av Hemmesta centrum och vi 

förespråkar en silad trafiklösning genom Gustavsberg som enligt den senaste 

trafikutredning som gjorts har tillräcklig kapacitet för trafikutvecklingen i Gus-

tavsberg efter planerad utbyggnad. Genom att utreda förbifarter genom Hem-

mesta storskog och Ekedalsskogen gör Allians för Värmdö ett tydligt vägval: 

De väljer att satsa på nya vägar på jungfrulig mark, istället för att se till att för-

bättra befintligt vägtransportsystem och frångår därmed också fyrstegsprinci-

pen. Vi kan också konstatera att Centerpartiet som tidigare varit en aktiv mot-

ståndare till Förbifart Hemmesta och Kristdemokraterna som varit emot Förbi-

fart Ekedal nu har bytt åsikt och blivit bilkramare. 

 

2. Kommunen har skattesatsen som verktyg för att ta in de medel den behöver 

för att finansiera den lagstadgade välfärden och om politiskt mandat finns till-

godose befolkningens önskemål utöver lagens krav. Att sälja fastigheter som 

behövs av olika skäl för att få loss en reavinst som ska investeras i att bygga 

andra lokaler är konstig matematik och flyttar bara i ännu högre utsträckning 

över kostnaderna på svaga individer som behöver dem, äldre och människor 

med låg inkomst. Skillnaden mellan en kommun och näringslivet är att en 

kommun inte får ha vinstintressen. Det är därför svårt att se hur det kan bli 

långsiktigt billigare att hyra lokaler av privata aktörer med vinstintressen.  

All lagstadgad välfärd ska finansieras av skatter och avgifter. När lagstiftaren, 

som varit fallet under åtta år, inte tillför statliga skattemedel i tillräcklig mängd 

läggs ansvaret för att betala välfärden över på kommuner och landsting som har 

rätt att ta ut skatt av medborgarna för att finansiera det som är lagstadgad rätt 

till välfärd.  

Att sälja bostadsbolaget eller bjuda in till ett delägarskap innebär att kommu-

nen riskerar att avhända sig kontrollen över upplåtelseformen hyresrätt i en 

kommun med väldigt låg andel hyresbostäder och en bostadskö med tusentals 

sökande till just hyresrätter. Miljöpartiet ser att ägardirektivet till Värmdö Bo-

städer ger bolaget möjlighet att sälja fastigheter om behov finns av att få in 

egenkapital till satsningar på underhåll eller nybyggnation. Den typen av avgö-

rande bör göras av bolaget och eventuell reavinst återinvesteras i nya och bättre 

bostäder. Reavinster från bostadsbolaget ska inte användas till att betala av på 

kommunens skuld för den skattefinansierade verksamheten. Den lagreglerade 

välfärden ska finansieras av våra skatter och avgifter, något som Alliansen ver-

kar ha lätt för att glömma bort. Miljöpartiet vill istället att kommunen ska ut-

nyttja det rekordlåga ränteläget för att fortsätta nödvändiga investeringar i såväl 

bostäder som verksamhetslokaler under åren framöver och sälja av överflödiga 

fastigheter när sådana uppstår. Miljöpartiet anser också att det är viktigt att 

kommunen vid försäljning av kommunal egendom inte säljer för billigt och 

protesterade mot detta när det gällde tomträttsförsäljningen på Sandhamn. 

Även i det här fallet kan vi konstatera att ett av Alliansens partier har svalt en 

kamel för att tillfredsställa den Moderata ledningen. Kristdemokraterna har vid 

ett flertal tillfällen under de senaste fyra åren bedyrat att de aldrig kommer att 

vara med på en försäljning av Värmdö Bostäder och de har under åtta år haft 

fler hyresrätter som ett av sina främsta vallöften.” 
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Mats Skoglund (V) reserverar sig till förmån för egna yrkanden. 

 
Sändlista 

KLG 

 

____________ 

 

 

 


